
Statutární město Brno, Městská část Brno-Líšeň 

Kontrolní výbor Zastupitelstva MČ Brno-Líšeň 

Zápis zjednání

Čas jednání: středa 12. dubna 2023 v 18:00

Místo jednání: malá zasedací místnost radnice, Jírova 2, Brno-Líšeň

Přítomni: JUDr. PhDr. Martin Příborský -  předseda výboru
Ing. Libuše Axmannová
Monika Hrachovinová
Matěj Chrněla
Mgr. Tereza Karafiátová
Ing. Vlastislav Kolečkář
Bc. Alena Pokorná
Jakub Sklenák
Mgr. Ing. Eliška Vondráčková
Bc. Jaroslava Vorálová

Omluveni: Jozef Sedláček

Navržený program jednání:

1. Schválení programu
2. Průběh kontrol
3. Podněty občanů
4. Různé

Předseda zahájil jednání konstatováním, že je přítomno 10 z 11 členů Kontrolního výboru 
(dále jen „výbor"), a výbor je tedy usnášeníschopný.

1. Schválení programu

Předseda navrhl doplnit za první bod programu dva nové body, a to:

2. Schválení návrhu nového jednacího řádu
3. Kontrola usnesení

Přítomní členové jednomyslně schválili takto upravený program jednání.

2. Schválení nového jednacího řádu

Předseda informoval výbor, že předložil bod týkající se návrhu nového jednacího řádu na 
pořad zasedání dubnového zastupitelstva, načež obdržel připomínku právničky úřadu ke
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dvěma ustanovením návrhu. Jednalo se o pravomoc výboru kontrolovat komise Rady MČ 
zmíněné v článku 1 odst. 3 písm. b) a článku 3 odst. 1 písm. b). Taková ustanovení nejsou 
v souladu s dikcí zákona. Výbor se proto usnesl na pozměněném návrhu jednacího řádu, ve 
kterém byla z uvedených ustanovení vypuštěna slova „komisemi", resp. „komisemi RMČ". 
Upravený návrh je přílohou zápisu.

Usnesení: „Výbor schvaluje upravený návrh nového jednacího řádu výboru a pověřuje 
předsedu výboru, aby jej předložil ke schválení na dubnovém zasedání zastupitelstva.“ 

Výsledek hlasování o usnesení: 10 pro -  0 proti -  0 se zdrželo

3. Kontrola usnesení

Předseda rozeslal členům výboru materiály s výpisem usnesení Rady a Zastupitelstva MČ 
v podobě, v jaké mu byly poskytnuty sekretariátem Úřadu MČ den před jednáním. Jednalo se 
o seznam usnesení s ručně psanými poznámkami o stavu jejich plnění bez bližších detailů.
Z materiálu nebylo zřejmé, kdo poznámky napsal a kdo přebírá odpovědnost za jejich 
správnost. Členové diskutovali o adekvátnosti takového materiálu a způsobu jeho kontroly. 
Někteří požadovali, aby seznam obsahoval bližší údaje o termínech plnění.

Z důvodu krátkého času na přípravu tohoto bodu se členové výboru shodli, že se tématu 
kontrol usnesení budou věnovat na příštím jednání, a pověřili předsedu výboru, aby na 
jednání pozval uvolněného člena zastupitelstva a případně další osoby odpovědné za 
kontrolu plnění usnesení.

Usnesení: „Výbor pověřuje předsedu výboru, aby pozval osobu odpovědnou za kontrolu 
plnění usnesení ZMČ a RMČ na příští jednání Kontrolního výboru.“

Výsledek hlasování o usnesení: 10 pro -  0 proti -  0 se zdrželo

4. Průběh kontrol

Předseda vyzval členy kontrolních týmů, aby informovali výbor o probíhajících kontrolách. 
Současně se dotázal, jestli při své práci zaznamenali nějaké překážky, např. požadavky ze 
strany kontrolovaných subjektů na předložení formálního potvrzení kontrolorů kontrolu 
provádět. Tereza Karafiátová upozornila, že dostatečným potvrzením by měl být zápis 
z jednání výboru, na kterém byl schválen plán kontrol, který zastupitelstvo vzalo na vědomí. 
V minulém volebním období se s žádným požadavkem na jiné potvrzení ze strany 
kontrolovaných subjektů nesetkala.

Tým Aleny Pokorné, Vlastislava Kolečkáře a Matěje Chmely informoval o zahájené kontrole 
přidělování vyhrazených parkovacích stání pro občany a firmy za poplatek, tedy nikoliv stání 
pro hendikepované. Proběhla schůzka s referentem dopravy, který vysvětlil proceduru 
přidělování. Politika MČ v této oblasti je velmi striktní a v současnosti existuje údajně pouze 
jedno přidělené parkovací stání. Členové týmu nahodilou kontrolou ovšem zjistili další
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rezervované parkovací stání a tuto informaci předali referentovi panu Kůsovi, který 
konstatoval, že se jedná o nelegální značení. Členové se shodli, že kontrolní tým bude 
pokračovat v kontrole počtu žádostí a způsobu jejich projednání a předloží na jednom z 
příštích jednání předběžnou zprávu z kontroly. Členové týmu budou také požadovat po 
referentovi dopravy řešit nelegální značení a postih pachatelů.

Matěj Chrněla opustil jednání.

Eliška Vondráčková informovala o přípravě kontroly přidělování bytů. Členové diskutovali, 
jaké dokumenty by měly být vyžádány od úřadu v první fázi. Diskutovalo se také o metodice 
přidělování bytů po přechodu nájmu. Podle Terezy Karafiátové byla příslušná pravidla 
vypracována v minulém volebním období v Komisi bytové. Předseda reagoval, že žádná 
taková pravidla v té době ovšem nebyla předložena Radě MČ, byť její předložení opakovaně 
žádal.

Martin Příborský informoval, že pro účely kontroly nájmů nemovitostí kromě bytů byl 
vyžádán seznam těchto nájmů a čeká se na odpověď.

5. Podněty občanů

Výbor se zabýval stížností pana Lubomíra Markoviče na způsob projednání jeho stížnosti 
adresované Magistrátu města Brna na postup paní tajemnice z počátku roku 2022. Členové 
diskutovali zejména způsob předání podání z Magistrátu města Brna ze dne 9. 2. 2022, které 
bylo adresováno zastupitelstvu, nicméně bylo předáno pouze Kontrolnímu výboru a na 
jednání ZMČ se dostalo až 23. 6. 2022 jako příloha zápisu z Kontrolního výboru. Stěžovatel 
navíc nebyl údajně informován o výsledku projednání ani po zasedání zastupitelstva.

Několik členů výboru považovalo tento postup za pochybení, ale nepanovala shoda, jaký 
postup přesně zákon, případně další předpisy vyžadují. Kvůli pokročilé době výbor ukončil 
jednání s tím, že jeden z členů připraví na příští jednání právní analýzu uvedeného postupu, 
ke které výbor přijme stanovisko.

Výbor se také shodl, že další podněty pana Markoviče, které projednával Kontrolní výbor 
v minulém složení a ke kterým přijal usnesení, považuje za uzavřené.

6. Různé

Jednání bylo ukončeno zhruba ve 20:00.

Zapsal JUDr. PhDr. Martin Příborský

Příloha: Návrh upraveného jednacího řádu Kontrolního výboru
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